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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. március 25. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A Rendőrség beszámolója a településen végzett tevékenységükről. 
4. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési tervének 
elfogadása. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
8/2014. „NET” „E”  A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, 

azok igényléséről és a fizetendő térítési díjakról 
szóló 16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet 
módosítása       10. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
53/2014.  Napirend elfogadása      6. 
 
54/2014.  Polgármesteri jelentés elfogadása    9. 
 
55/2014.  A 2014 évi étkeztetési térítési díjak, valamint a  

bérleti díj emelésének jóváhagyása    12. 
 
56/2014.  Pályázati kiírás a Kiszomboron működő civil  

szervezetek 2014. évi támogatására    13. 
 
57/2014.  A Kiszombor Rendőrőrs tevékenységéről szóló  

beszámoló       17. 
 
58/2014.  Pályázati lehetőség futballpálya építésére   19. 
 
59/2014.  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 

Óvoda alapító okiratának módosítása   19. 
 
60/2014.  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 

Óvoda továbbképzési programjának és beiskolázási tervének 
elfogadása       22. 

 
61/2014.  Külterületi csapadékvíz csatornák átadása   24. 
 
62/2014.  Megállapodás megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP 

1.3.0/09-11-2011-0025 projekt során létrejövő vízi 
létesítmények üzemeltetésével kapcsolatban   26. 

 
63/2014.  Megállapodás megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP 

1.2.0/2F-2008-0001 projekt során létrejövő vízi 
létesítmények üzemeltetésével kapcsolatban   27. 

 
64/2014.  Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról  27. 
 
65/2014.  Csatlakozás a TeSzedd! – önkéntesen a tiszta   
   Magyarországért akcióhoz     28. 
 
66/2014.  Magyar Telekom Nyrt. tájékoztatója    29. 
 
67/2014.  Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt 

- Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkái tárgyú 220/2013.(IX. 24.) KNÖT határozat 
módosítása       32. 
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68/2014.  Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan –  
ügyvédi megbízás az ingatlan adásvétele ügyében  34. 

 
69/2014.  Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan –  

megbízás értékbecslés készítésére    35. 
 
70/2014.  Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan –  

adásvételi szerződés megkötése    35. 
 
71/2014.  Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre 

vonatkozó közbeszerzési terve    36. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. március 25. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Palicz András rendőrkapitány, 
Károlyi Zoltán őrsparancsnok 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 53/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
53/2014.(III. 25.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. március 25-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A Rendőrség beszámolója a településen végzett tevékenységükről. 
4. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési tervének 
elfogadása. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
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Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés. 

• Február 26-án a KLIK Makói Tankerület vezetője keresett meg, tájékoztatott az első 
félévi helyzetről, eseményekről, eredményekről, az igazgató asszony által elkészített 
beszámolót is megkaptuk. Délután a Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és 
Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási Tanács ülését vezettem.  

• Február 27-én idősek farsangi mulatságán vettem részt, nagyon jó hangulat volt. 
Délután szennyvíztársulás ülésén voltam, utána ivóvízminőség-javító programmal 
kapcsolatos feladatokról egyeztettünk társulási ülés keretében.  

• Március 4-én Kübekházán voltunk jegyző úrral a fogorvosi ellátás ügyében. 
Megpróbálják megoldani az ottani ellátást, időben szóltunk, így tudják keresni a 
megoldást. Délután ismét ivóvízminőség-javító programmal kapcsolatos ülés, majd 
többcélú társulási ülés volt.  

• Március 10-én Sákovics József úrral tárgyaltam a lőtérről, még nincs aláírva a 
szerződésünk. A területnek egy része kivett, a többi része mezőgazdasági célú 
hasznosításra alkalmas. A kivonás sem megoldható, mert 7-8 millió Ft-ba kerülne. 
Kivonni csak érvényes építési engedély birtokában lehet. Megkértünk egy földmérőt, 
hogy pontosan jelölje ki azokat a részeket, amelyek kivettként vannak nyilvántartva a 
Földhivatalban, valamint abban a területben van egy út, annak a kijelölését is kértük. 
Van egy másik terület is, ahol út probléma van, megkértük arra is, hogy a nyomvonalát 
jelölje ki.  

• Március 12-én délelőtt és délután is állampolgársági esküt tartottunk.  
• Március 13-án délután szennyvíztársulási ülésen voltam. 
• Március 14-én a Belügyminisztériumba kaptam meghívást a kitüntetésemmel 

kapcsolatban. Nagyon szép ünnepség volt, egy szép műsor utána átadták a kitüntetést, 
majd egy fogadással zárult. Nagyon sok gratulációt kapok, sajtó is érdeklődött, el is 
mondtam, hogy ez nem egyszemélyes dolog, a munkatársak, a képviselő-testület 
segítette a munkámat folyamatosan ahhoz, hogy eredményeket tudjunk elérni.  

• Március 17-én délután Szöllősi Istvánnal, az óvodavezetővel és az iskolavezetővel 
megbeszéltük a mintamenza-programot. Szöllősi úr elment arra a megyei meghívásra, 
amit az önkormányzatok kaptak, nagyon sok tapasztalatot szerzett, ebben 
együttműködő az iskola is, mert a gyerekek nem fogadják az ismeretlen ételeket 
nagyon könnyen. Abban maradtunk, hogy rugalmasan kezelve az egészséges ételek 
irányába mozdulunk el, ha vannak újdonságok, akkor abban az iskola és az óvoda is 
felkészíti a gyerekeket. Természetesen ehhez hozzátartozna az is, hogy ehhez egy 
nagyobb mértékű térítési díj, illetve normaemelésre is szükség lenne. Beadta a 
szolgáltató a kérelmét, ami benne is van a szerződésben. Panaszok nem hangzottak el 
az intézmények részéről sem. Megelégedésünkre végzik a munkájukat.  

• Március 20-án értékbecslő járt Kiszomboron, ezzel kapcsolatban kiosztásra került 
anyag, ami a kerékpárutat fogja érinteni. Az idősek otthona miatt itt volt a tervező, 
mert a kiülő építési engedély köteles. A tervezésre kaptunk is árajánlatot, az is 
kiosztásra került.  

• Értesítést kaptam a vásárhelyi kórháztól, szűréseket szerveznek. Április 1-2-3-án 
emlőrák szűrés lesz a településen. Amiért megkerestek, hogy a busz hova tudna leállni, 
abban maradtunk, hogy Kiss doktornő rendelője melletti parkolóba, valamint a 
feladatunk körébe tartozott az is, hogy 16 A áramot biztosítsunk. Erre az idő nagyon 
rövid, a DÉMÁSZ-tól lekötést nem kérhetünk, de meg tudjuk oldani a védőnői 
szolgálattól. Szükség van még vízre, ami Kiss doktornő rendelőjéből lesz biztosítva. 
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Egyeztették a két háziorvossal a létszámokat, mert 45 és 65 éves korosztályba 
tartozókat érinti a szűrés. Az ÁNTSZ által küldött lista, nagyon rövid volt. A 
háziorvosoknál lévő teljesebb kör. Időpont egyeztetéssel kell majd menni. Ősszel újra 
jön a szűrőbusz. Bízom benne, hogy sokan elfogadják a meghívólevelet. Abban is 
segítünk, hogy kivisszük ezeket a leveleket.  

• Zászlóvásárlás ügyben is dönteni kell, nagyon rossz állapotban vannak. Beszéltem 
azzal a céggel, akik korábban készítették, megvannak még azok a klisék, amelyekről 
ismét el tudják készíteni. Abban maradtunk, hogy személyesen felkeresem a céget és 
megbeszéljük az árakat. 

• Felmerült, hogy kapcsoljuk ki a díszvilágítást a „Föld Órája” akcióval kapcsolatban. 
Sajnos külön nem lehet lekapcsolni. 

• Május 1-jére a nemzetiségi önkormányzat pályázott rendezvény megtartására. A 
megpályázott összeg felét nyerték meg. Az Óbébai utcai nagy tér befüvesítésre került, 
május 1-jén még nem bír el taposást, bízunk benne, hogy június 24-re megerősödik. 
Helyet kellene biztosítani a rendezvényhez. Ma felmérésre kerül, hogy a művelődési 
ház udvarán mennyi terület van, mert kérik a nagy sátor felállítását. Ott azért lenne jó, 
mert be tudjuk zárni a nagykaput és védett területen van, nem kell őrizni. A másik 
variáció, hogy a sportpályán lévő edzőpályán tartanák a rendezvényt. Főzni nem 
fognak, rendelni fogják az ételt. Kérdés, hogy a nemzetiségi önkormányzat szervez 
ilyen rendezvényt, akkor rendezzünk mi is?  

 
Gazsi Gábor képviselő: Ne rendezzünk külön, de mindenben támogassuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gondot fog okozni, de rugalmasan megoldjuk, pont akkor 
váltanak a közmunkások. Fel kell építeni, őrizni és le is kell bontani, de kezelni fogjuk. 
 
Gazsi Gábor képviselő: A művelődési háznál biztonságosabb lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A hangosításban is kérik a segítségünket, de csak a sátorban 
tudjuk a hangosítást biztosítani. Teret nem tudunk behangosítani.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Legyen a saját rendezvényük, adjuk meg a segítséget. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A nyári zenés estékkel kapcsolatban egyeztetéseket kellene 
folytatni, mert Rónainé Török Csilláék gitártábort szerveznek Liszt-díjas gitárművész tartja 
majd a kurzust. Úgy szeretnék, hogy az elején nyitókoncertet tartana a gitárművész, a végén a 
hallgatók adnának zárókoncertet. Ezt bele kellene helyezni a programok közé. Tájékoztatnom 
kell a képviselő-testületet a krízis segélyekről. Két embert részesítettem krízis segélyben 18-
án és 24-én, 2.000-2.000,- Ft-ot kaptak. Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, 
észrevétel, vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Megkaptam a csatornaszerződést. Ha ezt aláírom, attól köteles 
vagyok fizetni az Áfá-t, a környezetterhelési díjat, csatornahasználati díjat? Gondolom, a 
környezetterhelési díj kiesik, mivel beköttettem. Ha ezt aláírom, fizetni kell a csatornadíjat?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek utána kell nézni, erre most választ nem tudok adni. 
Egyéb probléma? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mikor kezdődik az aszfaltozás? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Folyamatosan ígérik, már a múlt hétre ígérték, el kell, hogy 
kezdjék, mert májusra be kell fejezniük. Ezzel kapcsolatban lesz előterjesztés is. A REMIX-es 
részeket el tudják kezdeni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Hallottam, hogy tegnap sikerültek a vizsgáik a közmunkásoknak és 
rosszul esett, hogy senki nem volt jelen az önkormányzat részéről. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kisgépkezelői vizsgán megvoltak az előírások, hogy mi 
alapján vizsgáznak és ott a csoportot vezető hölgy előre kérte, hogy bizottság legyen. A 
bizottságban benne voltam Szekeres Krisztiánnal együtt. Nagyon szívesen részt vettem rajta, 
nagyon ügyesek voltak. Nekem nem jelezték, hogy vizsga lesz, azt sem tudtuk, hogy 
vizsgával zárul. Nem jeleztek irányunkba.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Részt vettem a gyermekvédelmi tanácskozáson. Úgy 
gondolom, hogy jó megbeszélés volt, mindegyik jelzőrendszer tagja beszámolt a feladatairól. 
A pszichológus, a rendőr, a makói gyámügytől két kolléganő is jelen volt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudtam elmenni, nagyon sok egyéb feladat van. A 
nagyságrendje, a jelentősége biztos, hogy rendkívül fontos ennek a konferenciának és a 
feladatuknak is. Kimaradt még a polgármesteri jelentésből, hogy szombatra meghívás érkezett 
Mágori Józsefné képviselő asszonytól, elbúcsúzott a polgármesterektől egy ebéd keretében 
Csanádalbertin. Megköszöntük a munkáját. Eljött Lázár János államtitkár úr is. Csütörtökön 
jön Kiszomborra 14 órára, bejelentései lesznek, ami nagyon jó Kiszombort érintően, ezt 
szeretné sajtótájékoztató keretében elmondani. Egyéb kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Zombortej Kft. épülete előtt van egy zászlórúd. Az kié? Ki 
lehetne-e venni? A MATASZ kiszombori klubjának kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem az önkormányzaté. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 54/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
54/2014.(III. 25.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. március 25-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
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Bacsa György alpolgármester: Az állami kitüntetéséhez szeretnék gratulálni a képviselő-
testület tagjainak nevében. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon köszönöm.  
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről és a fizetendő 
térítési díjakról szóló rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok 
igénybevételéről és a fizetendő térítési díjakról szóló rendelet módosítása. Kérdés? Aki 
egyetért a módosító rendelet megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 8/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének   
8/2014.(III. 26.) önkormányzati rendelete  

a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról,  
azok igényléséről és a fizetendő térítési díjakról szóló  

16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8. pontjában, a 
szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92. § (1) és (2) 
bekezdésében, valamint a Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
Önkormányzati Társulás Társulási megállapodásának V.4. pontjában kapott felhatalmazás 
alapján, a megállapodás V.4. pontjában biztosított véleményezési jogkörében eljáró 
Ferencszállás Községi Önkormányzat Képviselő-testülete és Klárafalva Községi 
Önkormányzat Képviselő-testülete véleménye ismeretében, az Alaptörvény 32. cikk (2) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igényléséről és a fizetendő térítési 
díjakról szóló 16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 3. § (2) 
bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(2) Az (1) bekezdésben meghatározott személyes gondoskodást nyújtó ellátások biztosítása a 
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás (a 
továbbiakban: fenntartó) által fenntartott Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény (a 
továbbiakban: intézmény) útján történik.” 
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2. § 
 
Az R. 9. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 

„(2) A személyes gondoskodás körébe tartozó szociális ellátások térítési díja (a továbbiakban: 
intézményi térítési díj) a szolgáltatási önköltség és a normatív állami hozzájárulás 
különbözete.  
Az intézményi térítési díjak mértéke: 
a) étkeztetés  
aa) étkeztetés térítési díja              410,- Ft 
Az étkezésért fizetendő térítési díj az ÁFA összegét tartalmazza. 
 

ab) a kiszállítás díja egységesen    130,- Ft/alkalom/háztartás 
A kiszállítás díja mentes az ÁFA alól. 
 

b) házi segítségnyújtás díja            475,- Ft/óra 
A házi segítségnyújtás díja mentes az ÁFA alól. 
 

c) nappali ellátás 
ca) napi térítési díj napközbeni tartózkodás esetén                        0,- Ft 
cb) a nappali ellátás keretében igénybevett étkezés intézményi térítési díja megegyezik az  
      aa) pontban meghatározott étkeztetés díjával.” 
 

3. § 
 
Ez a rendelet 2014. április 1-jén lép hatályba. 
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 
 

 
 
- Étkeztetési térítési díjak, valamint a bérleti díj emelése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a szolgáltatói levél és a KSH-tájékoztató a jegyzőkönyv 4. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Étkeztetési térítési díjak, valamint a bérleti díj emelése. A 
vállalkozó bejelentette az igényét. 2,7 %-ot kérhetett volna, de csak 2,4 %-os emelésre adta 
be. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: A határozati javaslatban benne van, hogy a „KSH által közzétett 
éves infláció mértékének megfelelő”, ezt ki kell belőle hagyni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 
elhangzott módosítással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 55/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2014 évi étkeztetési térítési díjak, valamint a bérleti díj emelésének jóváhagyása 
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55/2014.(III. 25.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az étkeztetési 
térítési díjak, valamint a bérleti díj emelése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Határbástya Kft-vel 
(6772 Deszk, Alkotmány u. 52., képv.: Szöllősi István) – a továbbiakban: Vállalkozó - 2013. 
június 6-án, 2013. július 1-jei hatállyal, megkötött Szolgáltatási Szerződés IV. 3. pontja 
alapján, Vállalkozó kezdeményezésére az étkeztetési szolgáltatás díjainak 2,4 %-kal, 2014. 
július 1. napjától történő megemeléséhez hozzájárul.  
 
Fentiek alapján a szerződő felek a Szolgáltatási Szerződés 2. számú mellékletét a fizetendő 
díjak vonatkozásában az alábbiak szerint módosítják: 
 
„2. sz. melléklet 

Fizetendő díjak 
 Megajánlott ár nettó 

Ft/adag 
Szociális étkeztetés  
ebéd 564,41 
óvodai étkeztetés  
tízórai 105,- 
ebéd 252,- 
uzsonna 105,- 
diétás ebéd 252,- 
általános iskolai étkeztetés  
tízórai 119,- 
ebéd 432,- 
uzsonna 100,- 
diétás ebéd 432,- 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a bérleti díj mértékét - 
Vállalkozó kezdeményezésére - a Szolgáltatási Szerződés IV.8. pontja alapján 2014. július 1. 
napjától 2,4 %-kal megemeli. 
 
Fentiek alapján a szerződő felek a Szolgáltatási Szerződés IV.6. pontját az alábbiak szerint 
módosítják: 
 
„IV.6. A Rónay-kúria épületének használatáért fizetendő bérleti díj mértéke 2014. július 1. 
napjától nettó 194.560,- Ft/hó.” 
 
A határozatról értesül:  
- Szöllősi István 
  Határbástya Kft. 6772 Deszk, Alkotmány u. 52. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Pályázati kiírás a Kiszomboron működő civil szervezetek támogatására 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a pályázati kiírás tervezete a jegyzőkönyv 5. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pályázati kiírás a Kiszomboron működő civil szervezetek 
támogatására. Május 7-ig kell beadni a pályázatot. Kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Gazdasági vezetője vagyok az iskolai alapítványnak. 
Különböző kizáró, összeférhetetlenségi okok vannak. Ha az alapítvány pályázni szeretne, 
akkor ki kellene maradnom mindenféle szavazásból?  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Nem csak a kimaradásról szól. Eleve összeférhetetlen a 
döntéshozóval, nem kimaradást jelent a szavazásból. A közpénzekből nyújtott támogatások 
átláthatóságáról szóló 2007. évi CLXXXI. törvény 6. § (1) bekezdése alapján nem indulhat 
pályázóként, és nem részesülhet támogatásban, aki a pályázati eljárásban döntés-
előkészítőként közreműködő vagy döntéshozó, a kizárt közjogi tisztségviselő; olyan 
gazdasági társaság, alapítvány, egyesület, egyházi jogi személy vagy szakszervezet, illetve 
ezek önálló jogi személyiséggel rendelkező olyan szervezeti egysége, amelyben vezető 
tisztségviselő, az alapítvány kezelő szervének, szervezetének tagja, tisztségviselője, az 
egyesület, az egyházi jogi személy vagy a szakszervezet ügyintéző vagy képviseleti szervének 
tagja.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Azt olvastam én is ki belőle, hogy ez eleve kizárja az 
alapítvány pályázati lehetőségét.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyéb kérdés? Aki egyetért a pályázat kiírásával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 56/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Pályázati kiírás a Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására 
 

56/2014.(III. 25.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a pályázati 
kiírás a Kiszomboron működő civil szervezetek támogatására tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot ír ki a 
Kiszomboron működő civil szervezetek 2014. évi támogatására a jelen határozat melléklete 
szerinti tartalommal és feltételek szerint. 
 

A pályázati kiírás és annak mellékletei jelen határozat mellékletét képezik. 
 
A határozatról értesül 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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3. Napirend 
A Rendőrség beszámolója a településen végzett tevékenységükről. 
Előadók: Palicz András      Károlyi Zoltán 
 rendőrkapitány                   őrsparancsnok 
 
/A beszámoló a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Rendőrség beszámolója a településen végzett 
tevékenységükről. Nagy tisztelettel köszöntöm Palicz András rendőr alezredes urat, valamint 
Károlyi Zoltán őrnagy urat, őrsparancsnokot. Megküldték az írásos anyagot. Szóbeli 
kiegészítést kívánnak-e tenni? 
 
Palicz András rendőrkapitány: Csökkenő tendenciát akkor látna igazán a képviselő-testület, 
ha a számokat jól adtuk volna össze. A 2012-es évben történt elírás. 58 bűncselekmény volt, a 
2013-as évre csökkent 34-re. Így látszik igazából a csökkenő tendencia, amit a településen, 
remélem, mindenki érzékel, aki itt lakik. Úgy gondolom, a rendőrőrs kezd stabilizálódni, 
nincs elvándorlás, stabil az állomány olyan szempontból is, hogy most már nincs létszám 
gond, és ez vonatkozik az egész kapitányságra is. Évente 1-2 ember megy el és ez talán annak 
is köszönhető, hogy a vezető kollégáimmal sokat teszünk azért, hogy megtartsuk az 
állományt, a mai világban, úgy gondolom, ez nagyon fontos, hogy jó kapcsolatban legyünk az 
állománnyal és tegyünk meg mindent azért, hogy itt tudjuk őket tartani. Máshol nagyobb a 
fluktuáció, többen mennek el. Budapesten például sokkal rosszabb helyzetben vannak ilyen 
szempontból a kollégák, sokkal nagyobb ügyhalmaz van rajtuk. Mi igyekszünk ezen úrrá 
lenni és olyan kollégákat az eltávozottak helyére hozni, akik valamilyen szinten kötődnek 
Makóhoz, a környező településekhez, hogy hosszú távon tudjunk rájuk számítani. A 
Belügyminisztérium második éve csinál egy felmérést, amit meg szoktak küldeni az 
önkormányzatoknak, és abban értékelik a rendőrség tevékenységét. Ezen az országos listán 
Csongrád megye második éve az első helyen végzett. Ez azt jelenti, hogy az önkormányzatok 
a legjobb pontarányban Csongrád megyét díjazták, 64 települése van Csongrád megyének és 
második évben Makó lett az első. 4,42-es átlagot ért el a kapitányságunk, ami úgy gondolom, 
nem rossz. Volt olyan, talán egy helyről nem küldték vissza, volt olyan, ahol egy picit rosszul 
értelmezték. Azt mondhatom, hogy ilyen szempontból Csongrád megye második évben is 
megtartotta ezt a pozícióját. Úgy gondolom, ez igazi elismerés, hiszen ezt az 
önkormányzatoktól, óvodáktól, iskoláktól kaptuk, ami az állampolgároktól érkezett ilyen 
szempontból. Kitekintést szeretnék adni, hogy a Makói Rendőrkapitányságon az elmúlt négy 
évben nagyon jelentős csökkenés van a regisztrált bűncselekmények számában. 2010-ben 
2.500 regisztrált bűncselekményünk volt, abban benne volt egy nagyobb sorozat jellegű 
bűncselekmény is, ami kb. 400 ügyet tett ki. 2013-ban 1.062 regisztrált bűncselekmény volt, 
azt hiszem, ez nagyon jelentős csökkenés, bárki elfogadná, ha ilyen szintre tudta volna 3 év 
alatt csökkenteni a regisztrált bűncselekmények számát. Úgy gondolom, hogy ez köszönhető 
annak, hogy egyre több helyen használjuk a kamerarendszert. Nagyon üdvözöltem, amikor 
Kiszomboron is lett felszerelve. Makón 98 van, ami Budapest után a településnagysághoz 
képest mindenképp a második helyen van az országban. Nincs elvándorlás a kapitányságon és 
a kollégáim megismerik azokat a bűnözőket, akik itt vannak a településünkön és 
környékükön. Javarészt tudják, kihez kell fordulni, ha valamilyen bűncselekmény történik a 
településünkön. Pozitív élménynek fogtam fel, hogy pár nappal ezelőtt Makó polgármestere 
volt nálam és elmondta, hogy lakossági fórumokat tartott és felírta azokat a problémákat, 
amikkel az emberek szembesítették. Négy problémát sorolt fel, abból kettő közlekedéssel 
kapcsolatos volt, megállni tilos, hol álljanak meg, merre menjenek és két helyen idős 
embereknek ellopták a kerékpárját. Ha ez a legnagyobb probléma Makó város területén, akkor 
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rendőrkapitányként nem érzem magam rossz bőrben. Nem arról szól, hogy hány helyre törtek 
be, kit raboltak ki, kit öltek meg. Úgy gondolom, hogy ha ez a legnagyobb problémája Makó 
városban élőknek és a környező településen élőknek, akkor azt mondhatjuk, hogy igyekeztünk 
egy jó közbiztonságot nyújtani az itt élőknek. Természetesen azoknak, akikkel kapcsolatban 
történt bűncselekmény és nem találtuk meg az elkövetőjét, azok biztos másként gondolják, és 
azt mondják, lehet ezt jobban csinálni. Az országos rendőrfőkapitány is annyit mondott erre, 
hogy nem kell többet, csak egy picit jobban dolgozni. Mi ezt próbáljuk megvalósítani, és 
kiemelkedő szinten vagyunk abban, hogy azokat a bűnözőket, akik sorozat jelleggel követtek 
el bűncselekményt, vagy pedig erőszakos bűncselekményt, mindegyiket becsukjuk, ez a 
legjobb bűnmegelőzés, úgy gondoljuk. Tavaly is 28 őrizetbe vételünk volt, ami a megyében 
Szeged után a legmagasabb volt a kapitányságok között. Úgy gondolom, hogy aki börtönben 
van, nem követ el bűncselekményt. Úgy gondolom, hogy ez talán a mélypont, ezt tartani vagy 
ettől lejjebb menni az a csoda kategória lenne. Ha egy sorozat jellegű bűncselekmény 
nagyobb bejön, az rögtön megemeli ezt a számot. Most azt gondolom, hogy ott vagyunk, 
hogy a történelmi mélypontot talán sikerült elérnünk, valami csoda kellene, hogy lejjebb 
tudjunk menni. Azt gondolom, hogy az 1000-1500 közötti számba belefér, amit nálunk 
elkövetnek, de ha ebbe sorozat jellegű bűncselekmények beletartoznak, akkor inkább az 1500 
felé, ha nincs ilyen nagyobb, akkor az 1000 felé tudunk közelíteni, és ha ezt tudjuk tartani, 
akkor úgy gondolom, hogy normális közbiztonság lesz. Ha azt vesszük, hogy a lopások és 
rablások számában minimális változást mutatott, ha ezt tudjuk tartani, akkor különösebb 
problémánk, remélem, nem lesz, és mindenki úgy érezheti, hogy Kiszombor is elindult egy jó 
úton. Azt érzem, hogy azzal a számmal, amit az önkormányzattól kaptunk, az elismertség 
szintjén 4,5-ös átlag, az is azt eredményezi, hogy jó úton vagyunk és szeretnénk közös 
munkával ezt megtartani. Ha van lehetőség, támogatjuk, hogy a kamerarendszert bármilyen 
együttműködés keretében sikerüljön tovább fejleszteni. Nagyon örülök, hogy a polgárőrség is 
megalakult Kiszomboron. Úgy gondolom, hogy az új vezetőséggel egy jó munkakapcsolatot 
kialakítva pozitív előremozdulás lesz ebben is, ha csak két bűncselekménnyel kevesebbet 
regisztrálunk, akkor már megérte, hogy együtt dolgozunk. Ha tisztességes, jó csapat lesz 
akkor, úgy gondolom, hogy hosszú távon tudunk egymásra számítani és jó munkakapcsolatot 
fogunk tudni kialakítani az elkövetkező időszakban. Ennyit szerettem volna elmondani. 
Átadom a szót őrsparancsnok úrnak. 
 
Károlyi Zoltán őrsparancsnok: Hasonló gondolatokat szerettem volna elmondani. Ha 
összehasonlítjuk a 4-5 évvel ezelőtti adatokkal a jelenlegit, akkor majdnem az egynegyede lett 
Kiszomboron a bűncselekmények száma, ami azt hiszem, nagyon beszédes. Egy évvel ezelőtt, 
mikor idekerültem, azt mondtam, hogy az első év az lesz, hogy ismerkedjek a településsel. 
Ehhez tartottam magam, igyekeztem minél több helyen megfordulni, minél több emberrel 
beszélni, megismerni. Kapitány úr elmondta, hogy Buzás polgármester úr négy dolgot említett 
meg. Kiszomboron ugyanez megtörtént, kerékpárlopást azért jelentettek be tavaly, mert 
hallotta, hogy elloptak egy kerékpárt Makón, és hátha meglesz az övé is. Ha valaki azért jön 
be, mert híre megy egy kerékpárlopásnak, abban a faluban nem túl nagy a baj. Nagyon sok 
információt kaptunk, egyre többet, amit nagyon pozitívumnak értékelek. A lakosság elkezdett 
egyre többször megkeresni, egyre többször szólnak, ha hallanak valamit, vagy ha csak akár 
apró problémája van. Minden problémát kezelni próbálunk, ha rendőrségi úton, akkor úgy. 
Nagyon sokan csak azért hívnak fel, mert jogi tanácsot kérnek. Ki merem jelenteni, hogy egy 
év alatt senki nem lett elküldve úgy, hogy a problémája valami úton-módon nem került 
orvoslásra. Azt látom, hogy most már a kollégáimhoz is egyre nagyobb bizalommal 
fordulnak. Lehet, hogy előtte is így volt. Mikor idekerültem, attól a naptól kezdve, mostanára 
látok egy nagyon pozitív előremozdulást. Minél többször igyekszünk jelen lenni, erre 
sarkalom minden emberemet. Nagyon szeretnék köszönetet mondani az önkormányzatnak, 
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mert nagyon sok információt kapunk. A polgárőrséget külön kiemelem, polgármester 
asszonynak többször is említettem, hogy ez a kapcsolat így maradjon fent évekig és ahány 
polgárőr, annyi szemem és fülem. Nagyon sokszor segítettek rajtunk és mi is igyekszünk 
rajtuk, ha tudunk. Köszönöm szépen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Jelen van a helyi polgárőr szervezet vezetője és 
az egyik tagja. Valóban így van, hogy nagyon sok dicséretet kapnak, nagyon sok jelzést adnak 
a rendőrség felé. Látom is a polgárőrség tagjait, hogy mozognak iskolánál is, mindenfele, este 
is találkozhatunk velük. Biztos, hogy nagy segítséget adnak a rendőrség munkájához. Átadom 
a képviselő-testületnek a lehetőséget. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselő: Köszönöm a falopás ügyben a hozzáállásukat. A polgárőrséggel 
kapcsolatos kérdésemre választ kaptam, megnyugtató, hogy ilyen kapcsolat van a két 
szervezet között. Ez az 1700 körüli bűncselekmény Makó kapitányságnak az adata? 
 
Palicz András rendőrkapitány: Ez az egész Makó Rendőrkapitányság illetékességi területén, 
a 17 településen. 70 közlekedési baleset történt, ettől nem hiszem, hogy kevesebb lesz.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A polgárőrséggel kapcsolatban lenne hozzászólásom. Nagyon jó 
visszajelzés az, hogy már nem mondják, nincs az a mellékzöngése a polgárőrségnek, mint a 
legelsőnek. Valóban kezdik elfogadni és ez a lényege, hogy vegyék komolyan őket.  
 
Szirbik Imre képviselő: Olyanok az eredmények, amikre igazán büszke lehet a rendőrség és 
a falu. Nem Kiszombort érinti, hanem Makón a körforgalomban a kerékpárosok nem tudják, 
hogy elsőbbségadás kötelező tábla van.  
 
Palicz András rendőrkapitány: Ismerik a táblát. Megpróbáltuk, az első körforgalomhoz 
reggelente odaállítottam közlekedési rendőröket, hogy szállítsák le az embereket a 
kerékpárról, próbáljunk rendet rakni. Eltelt egy hét és szóltak, hogy ne menjenek ki, mert 
sokkal jobban tudják maguktól, mint hogyha ott vannak. Több lesz a baleset, ha 
megváltoztatják. Egyszerűen a makóiak tudnak közlekedni bizonyos szinten a kerékpárral, és 
nem történik kerékpáros baleset csak egy-kettő egész évben. Ha beleszóltunk, sokkal rosszabb 
volt a helyzet. Azóta a frekventált pontokat nézzük inkább, ahol probléma lehet, hogy 
rámennek a gyalogjárdára és a másik oldalt van a kerékpárút, próbáljuk arra rákényszeríteni. 
Igaza van, teljes mértékben nem tudják, hogyan kellene rendesen közlekedni. Az autósok 
sokkal jobban figyelnek, ebben nagyon korrektek az autósok.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nemcsak Makón van ez így. Szegeden is ugyanez van. Az 
biztos, hogy több rendőrt lehet látni a faluban, még este is, ez biztos, hogy megváltozott. 
Többen is elmondták, a polgárőröket is lehet látni.  
 
Palicz András rendőrkapitány: Sokat jelent, az állampolgárok is biztonságban érzik magukat, 
ha látják, hogy van kihez fordulni. Ezért szoktam a rendőr kollégáimtól azt kérni, hogy néha 
szálljanak ki a rendőrautóból. Elvárják az állampolgárok, hogy néha beszélgessünk el velük, 
akkor érzik, hogy jelen vagyunk. Fontos, hogy tartsuk be azt, hogy az emberekkel 
kommunikáljunk. Ha valakivel történik bűncselekmény és beszélget a rendőr vele 15 percet, 
utána azt mondja, foglalkoztak vele, nem is olyan fontos, hogy megvan-e az elkövető, csak a 
rendőrségnek. Az érintettnek jó, hogy foglalkoztak vele, elbeszélgettek vele, egészen másként 
fogja fel az egész bűncselekményt, ami vele történt.  
 



 17 

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Gyulán azt tapasztaltam, hogy nem mennek át a zebrán, 
mert minden egyes zebránál ott volt külön kis tábla, ami arra figyelmeztette a kerékpárost, 
hogy le kell szállni a kerékpárról. Ott valóban működik. A másik, amit említeni akartam, hogy 
köszönöm az elérhetőséget, bármikor elérhetem a rendőrséget. Legutóbb szerdán találkoztunk 
parancsok úrral. A prevencióra nagyon nagy hangsúlyt fordít, figyel a fiatalokra, gyerekekre. 
Örülök, hogy ovirendőrünk is van, nemcsak iskolarendőrünk. Ezt nagyon komolyan 
gondoljuk, ahogy minden évben megemlítem a „Bizalommal fordulok hozzád” programot, azt 
gondolom, hogy nem egy évre szól, hanem hosszú folyamat. Ha a kicsi gyerekek, 
pedagógusok, szülők ezeket az információkat megkapják, kialakul valóban egy bizalom a 
rendvédelmi szervek felé, azt gondolom, hogy elősegíti, hogy odaforduljanak, jelezzenek, 
figyeljenek. Köszönöm. Szerintem kölcsönösen számíthatunk ebben a munkában egymásra, 
mert mi, pedagógusok is érezzük, hogy van tennivalónk és van felelősségünk. Örömmel 
látom, nagyon sok pozitívumot, visszajelzést kapok azzal kapcsolatban, hogy vannak 
polgárőreink. Köszönjük a munkájukat. Jelezzenek, szóljanak, jó, hogy vannak.  
 
Palicz András rendőrkapitány: A polgárőrök olyanok, hogyha valami történik és nincsenek 
ott, akkor hol voltak, ha nem történik semmi, akkor minek vannak, ez szokott a legtöbb 
embernek a véleménye lenni. Nagyon nehéz, hogy elfogadják őket. Ahol jó polgárőrség 
működik, ott nagyon jó az együttműködésünk és igyekszünk velük együtt dolgozni. Van, ahol 
kevésbé, mert másra használják fel az emberek, de ahol jó polgárőrség van, ott az emberek is 
szeretik őket és tényleg pozitív kép alakul ki ugyanúgy, mint a rendőrökről.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem nagyon jól együtt tudunk dolgozni a 
polgárőrökkel, bármikor kérjük őket, segítenek. Már jeleztük, hogy jön a szűrőbusz és kértem 
a segítséget, nehogy megrongálják. Bármikor, ha Károlyi úr fele, polgárőrök fele jelzünk, 
mindig segítséget kapunk. Ahogy írja az anyag is, hogy jó az együttműködés, a prevencióban 
is ott vannak, a családsegítővel, az iskolával, az óvodával együtt dolgoznak. Azt kell 
mondjuk, hogy nagyon jó színvonalon végzik a munkájukat. Javaslom a képviselő-testületnek 
a beszámoló elfogadását, megköszönve és további kitartó, jó egészségben végzett, hasonló 
színvonalú munkát kívánva. Aki elfogadja a beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 57/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor Rendőrőrs tevékenységéről szóló beszámoló  
 
57/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
Kiszombor Rendőrőrs tevékenységéről szóló beszámolót, egyúttal megköszöni a településen 
végzett rendőrségi munkát. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Palicz András r. alezredes, kapitányságvezető 

6900 Makó, Csanád vezér tér 13. 
-    Károlyi Zoltán r. őrnagy, őrsparancsnok Kiszombor Rendőrőrs  
      6775 Kiszombor, Régi M. u. 2. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Palicz András rendőrkapitány: Nagyon köszönöm a pozitív hozzászólásokat. Úgy gondolom, 
hogy amilyen a parancsnok, olyan az állomány. Amilyen a hozzáállása a parancsnoknak és 
amilyen ő, olyan akar lenni az állománya, és úgy gondolom, ez is pozitív változást hozott. 
Nagyon köszönöm a pozitív hozzászólásokat és az együttműködést. 
 
/Szirbik Imre képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
2. Napirend 
- Pályázati lehetőség futballpálya építésére 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a pályázati felhívás a jegyzőkönyv 7. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pályázati lehetőség futballpálya építésére. Az útépítéssel 
kapcsolatban készült előterjesztés és mérlegelni kellene, hogy melyik irányba megyünk. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azt hiszem, nem nagyon kell mérlegelni, hogy melyik irányba 
megyünk. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Erre meddig van lehetőség? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most és jövőre.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Majd térjünk rá vissza, amikor a pénzügyi lehetőségeinket év végén 
megismerjük. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azt sem tudjuk, a kerékpárút hogy áll. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, amit érdemesebb lenne csinálni az egy 
nagyobb futballpálya, de ahhoz is 20 millió Ft önerőt kell biztosítani. Jövőre írják ki 
legközelebb ezt a pályázatot. Most az lenne a döntés, hogy a következő pályázati kiíráskor 
döntsünk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azt javaslom, ha odakerülünk, hogy beadjuk a pályázatot, akkor a 
játszótér mellett kellene megvalósítani, a 20 x 40 m-es elfér. Azért kellene oda, mert ott 
rendezvényeket tudunk csinálni. Mentesítve lenne különösen nyáron az iskola udvara és a 
Sportcsarnok is. Az igény óriási és mindig tele van a Sportcsarnok. A sportpályára nem 
javaslom.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a jövő évi kiírásban foglalkozunk a 
pályázat beadásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 58/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Pályázati lehetőség futballpálya építésére 
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58/2014.(III. 25.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a pályázati 
lehetőség futballpálya építésére tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
MLSZ Országos Pályaépítési Program keretében önkormányzatoknak meghirdetett műfüves 
futballpálya építésével kapcsolatos pályázati lehetőséggel 2014. évben nem kíván élni. 
 
Amennyiben 2015. évben ismételten meghirdetésre kerül az önkormányzatok részére a 
műfüves futballpálya építésére vonatkozó pályázat, annak benyújtási lehetőségét a Képviselő-
testület újratárgyalja  
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda alapító 
okiratának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda alapító okiratának módosítása. Kérdés? Aki egyetért az alapító okirat módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 59/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának 
módosítása 
 
59/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának módosítása tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (1) bekezdés b) pontjában és (5) 
bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról 
szóló 368/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 5. § (1)-(2) bekezdése szerinti tartalommal a 
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József 
A. u. 19.) alapító okiratát - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) 
bekezdése szerint normatív határozattal – 2014. január 1. napjával az alábbiak szerint 
módosítja: 
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a) Az alapító okirat 8. pontja az alábbiakra módosul: 
„8. Szakmai alaptevékenységek kormányzati funkció szerinti megjelölése: 
091110 Óvodai nevelés, ellátás szakmai feladatai 
 - referencia intézményi feladatok ellátása 
 - halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek integrációs fejlesztő felkészítése 
091120 Sajátos nevelési igényű (enyhén értelmi fogyatékos, beszédfogyatékos, autista) 
gyermekek óvodai nevelésének, ellátásának szakmai feladatai, az egyéb pszichés fejlődési 
zavarral (súlyos tanulási, figyelem- vagy magatartásszabályozás zavarral) küzdő gyermekek 
óvodai nevelése integráltan 
091140 Óvodai nevelés, ellátás működtetési feladatai 
096010 Óvodai intézményi étkeztetés” 
 
b) Az alapító okirat 12. pontja hatályát veszti és törlésre kerül. 
 
c) Az alapító okirat 13. pontja átszámozásra kerül, és az alábbi 12. pontra módosul: 
„12. Vezetőjének megbízási rendje: 
Az intézményvezető kinevezése és vezetői megbízása a Magyarország helyi önkormányzatairól 
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 41. § (7) bekezdése, valamint a közalkalmazottak 
jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény (a továbbiakban: Kjt.) 23. § előírásai szerint. 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – pályázat alapján, a 
pedagógusok előmeneteli rendszeréről és a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi 
XXXIII. törvény köznevelési intézményekben történő végrehajtásáról szóló 326/2013.(VIII. 
30.) Korm. rendelet 22. § (1) bekezdése szerint 5 évre, határozott időre – bízza meg az 
intézmény vezetésével az intézményvezetőt.” 
 
d) Az alapító okirat 14. pontja 13. pontra, 15. pontja 14. pontra, 16. pontja 15. pontra, 17. 
pontja 16. pontra és 18. pontja 17. pontra átszámozásra kerül. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) alapító okiratát 
egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg. Az 
egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében az alapító okirat módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot aláírja. 
 
4. A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 51. § (6) 
bekezdése alapján, mint a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon 
közzé kell tenni a polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda továbbképzési 
programjának és beiskolázási tervének elfogadása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A Továbbképzési Program és a Beiskolázási Terv a jegyzőkönyv 9. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az óvoda továbbképzési programja a következő előterjesztés.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A jelenlegi szabályozásnak megfelelő 
rendelkezéseket beleírtam, dőlt betűvel van jelezve a továbbképzési program módosításában. 
A legakutabb pontja, hogy valamilyen finanszírozást kellene erre megállapítani.  
 
Bacsa György alpolgármester: Mekkora összeget jelentene? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Eddig normatív alapú támogatásokat 
kaptunk, ami egy adott évre volt meghatározva, pedagógusonként és azzal kellett elszámolni. 
Már két éve nincs ilyen. A továbbképzési kötelezettség fennáll, valamilyen összeget jó lenne 
erre meghatározni. A beiskolázási tervben látható, hogy nagyon sok továbbképzést pályázati 
forrásokból biztosítottunk. Most is kerestem azokat a lehetőségeket, ami biztosítja azt, hogy 
akár ingyenesek legyenek vagy csak az útiköltséget kelljen téríteni, de ahhoz például, hogy 
valaki szakvizsgás képzésre menjen, vagy ha a minősítés elkezdődik, és valakit a minősítése 
miatt kötelezek továbbképzésre, arra biztos, hogy valamilyen forrást kell biztosítani. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 400-500.000,- Ft a féléves képzés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Egy szakvizsgás képzés négy féléves 
képzés. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Félévente 500.000,- Ft? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Nem. Jelenleg kb. 140.000,- Ft-ba kerül 
egy félév. Ez csak a tanfolyam díja. Nyilván látszik a programból, hogy ez mindig a 
forrásoktól függ, hogy könyv, utazás, szállás költségét bele lehet rakni, bele is kell.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha valamit előírnak, hogy meg kell csinálni 7 évenként, akkor miért 
várják el, hogy a fenntartó és a dolgozó fizesse ki? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A 80 %-át kaphatta meg a dolgozó, a 20 
%-át saját magának kellett biztosítania. Két éve nincs finanszírozás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pályázhattunk erre, most ez hiányzott. A továbbképzést 
csinálni kell, most nem tudjuk a pontos költséget, ezért azt javaslom, hogy konkrét esetekben 
külön előirányzat igényt adjon be az óvoda.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Ha van egy keretem, akkor azzal tudom 
tervezni, hogy egy ember fér bele vagy kettő. Vagy kisebb, 30 vagy 60 órás képzésekbe 
kapcsolódhat be valaki. Vagy kötelezettséget merek vállalni, olyat nem tehet szerintem senki, 
hogy egy félévet tudunk támogatni, és utána kiderül, hogy a három félév teljesen a dolgozó 
költsége. Ütemezni a források ismeretében tudom.  
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Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Egy tervet el kellene készíteni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az előző év értékeléséből látszott, hogy általában 
korábban 11.800,- Ft körüli összeg volt pedagógusonként. Az már adott valamilyen keretet, 
lehetett ütemezni. Ha ez tartósan megvan, akkor végig lehet vinni, figyelembe venni, ki az, 
aki felmentett, ki az, akit előnyben kell részesíteni, egy keretösszeg lenne jó. 
 
Bacsa György alpolgármester: A jövőben úgy kellene csinálni, hogy készíteni kellene egy 
tervet és belekerülne a költségvetésbe, most össze kellene írni, hogy lássuk, mekkora 
összegről van szó, és utána lehet döntést hozni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Mivel feladatfinanszírozás van, ezért 
mindig érdeklődtem a költségvetés készítésekor, hogy van-e erre összeg, mert eddig címkézve 
mindig megvolt. Most már nincs ilyen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amit jelenleg adnak óvodafinanszírozásra, az sem elég. 
Ehhez ki kell számolni, hogy az idei évben mekkora összeg kellene. A következő ülésre 
kérjük a pénzügyi tervet, és az a költségvetési rendelet módosításával járna az óvodát 
érintően. Javaslom, fogadjuk el a továbbképzési programot. Aki elfogadja, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 60/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda továbbképzési 
programjának és beiskolázási tervének elfogadása 
 
60/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
továbbképzési program és beiskolázási terv jóváhagyásának kérése tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pedagógus-
továbbképzésről, a pedagógus-szakvizsgáról, valamint a továbbképzésben résztvevők 
juttatásairól és kedvezményeiről szóló 277/1997.(XII. 22.) Korm. rendelet 1. § (2) bekezdése 
alapján a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda továbbképzési 
programját és beiskolázási tervét elfogadja.  
 
A továbbképzési program és beiskolázási terv a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Irattár 
 
 

- Külterületi csapadékvíz csatornák átadása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
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/Az előterjesztés és a mellékletek a jegyzőkönyv 10. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Külterületi csapadékvíz csatornák átadása a következő 
előterjesztés. Van egy része, ami most Társulatnál van, de azokat is átveszi az állam. 
Vélemény, észrevétel? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Tulajdon marad? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az önkormányzaté marad, ez csak a működtetésről szól. Az 
sem biztos, hogy átveszik. Felajánljuk és eldöntik. Külterületi csatornák jogcímen, ahogy 
nincs az oktatásban a továbbképzésre sem pénz, ilyen jogcímre sem kapunk pénzt. A feladatot 
megkaptuk még a 90-es évek elején, amikor a tsz-ek megszűntek. Nem lehet tulajdonos nélkül 
csatorna, földút, ezeket mind átadták az önkormányzatoknak, mert az önkormányzat egy 
biztos pont volt, de ugyanakkor komoly problémát okoz mind a földutak, mind a csatornák 
gondozása. Most is dolgoztunk olyan csatornán, ami nem az önkormányzat tulajdona, hanem 
az államé és a társulaté, hogy lemenjen a víz a faluról. Nem volt kötelességünk, de tudjuk azt, 
hogy ezek olyan fő elvezetők, hogy gondok lehetnek, ha nagy csapadék esik. Biztos, hogy 
jobb lenne egy kézben, ez az ésszerű. Vannak az állami csatornák, aminek a vízügy volt a 
kezelője. A társulati csatornáknál a társulat a kezelője és az állam a tulajdonos és vannak az 
önkormányzati csatornák. Ha valamelyik ponton nem jól működik, akkor kettő hiába 
dolgozott rajta, ha egy valaki nem tette rendbe. A végén vannak az önkormányzati csatornák, 
ha a fő befogadókkal nincs gond, akkor nagy probléma nem lehet. Tavaly itt még a 
nagybefogadóval is gond volt, kiöntött a Csipkési csatornából a víz. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha ezt átveszik, erre kapnak valami támogatást? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkérdeztem igazgató urat, ugyanazokat a támogatásokat 
fogják kapni, amit a társulatok kaptak.  
 
Bacsa György alpolgármester: Rendben van, azt nem várhatja el az ember, hogy minden 
évben ezeket a csatornákat rendbe tegyék. Gondolom, ez azért jó, ha megnő a használatban 
levő csatornája x km-rel vagy m-rel, akkor egységnyi m-re kap támogatást. Lehet, hogy így 
többet kap és akkor 3-4-5 évenként ide is eljut. Az önkormányzat nem sok pénzt tud ehhez 
biztosítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A társulati csatornához hozzájárultunk, volt két pályázat is és 
biztosítottuk az Áfa összegét. A költségvetésen belül nem lehet tudni, hogyan osztják fel. Azt 
mondta igazgató úr, hogy ugyanazt fogják megkapni, amit a társulatok kaptak, és a társulatok 
sem kaptak rendkívül sok pénzt. Az igazság az, hogy az önkormányzatnak sincs erre pénze. 
Az ésszerűség azt diktálja, hogy jó volna ezeket egységben kezelni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az még működik, ha nagy a baj, havária, kitakarítják? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tavaly is, mikor nagy volt a víz, azt mondták, majd jelzik 
tovább. Még sem volt akkora a víz, hogy a Csipkési csatornát kikotorták volna.  
 
Bacsa György alpolgármester: A Csipkési csatornának az a gondja, hogy nagyon kicsi a 
lejtése. Eredetileg arra volt megcsinálva, hogy onnan jöjjön a víz, ne oda menjen. Az egész 
vízgazdálkodás arra volt, hogy a Bánságba lemegy, és úgy megy bele a Tiszába. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kényszer lejtetésű.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha a tulajdont is át lehetne adni, az volna a legjobb. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre nem ad lehetőséget a jogszabály. Voltak már 
kezdeményezések, hogy az önkormányzat adjon be pályázatot, de 40 % körüli önrészt kellett 
volna biztosítani. Az önkormányzati részre lehetett pályázni, de például a Gabonatermesztési 
Kutatóéra nem. Nem volt pénzünk ehhez, amit lehetett társulat keretében nagy csatornákat 
rendbe hozattunk, 4 millió Ft körüli összegbe került.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha valakit kár ér és kártérítést kell fizetni, akkor érinti az 
önkormányzatot, mert tulajdonos? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Működtetésbe, üzemeltetésbe átadjuk, ha átveszik. Kérdés? 
Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 61/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Külterületi csapadékvíz csatornák átadása 
 
61/2014.(III. 25.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a külterületi 
csapadékvíz csatornák átadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a vízgazdálkodásról szóló 
1995. évi LVII. törvény 45/D. §-ában foglalt jogkörében eljárva üzemeltetési és fenntartási 
célú átadásra felajánlja a tulajdonát képező, az alábbi táblázatba foglalt belvízelvezetési és 
öntözési célú csatornákat, árkokat a működési terület szerinti vízügyi igazgatási szervnek, 
az Alsó-Tisza-vidéki Vízügyi Igazgatóságnak:  
 

Ssz 
Helyrajzi 
szám Terület m2 Csatorna jele Megjegyzés 

1. 05303        21 176         
2. 05310          8 144         

3. 05333          3 114         
4. 05335          2 779         
5. 05337/9          3 471         

6. 05338        11 000         
7. 05340          4 088         

8. 05377/1          6 016         
9. 05383          2 643         

10. 05385          3 936         
11. 05387          1 890         
12. 05389          3 596         

13. 05390          3 312         
14. 05391          4 085         

15. 05393          5 923         
16. 05395          8 543         
17. 05408          1 173         

18. 05409          1 348         
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19. 05410          1 444         

20. 05411          2 643         
21. 05413          3 517         

22. 05418          5 456     PD-1-1 600 fm 
23. 05420          2 275         
24. 05421          4 035     PD-1-3 705 fm 

25. 05424          3 844     PD-1-5 847 fm 
26. 05427          8 001     PD-1-7 1043 fm 

27. 05429        10 276         
28. 05432            999         
29. 05433        11 824         

30. 05435          7 742         
31. 05440        18 582         

32. 05443        10 537     PD-1-9 1455 fm 

33. 05447        13 870     
PD-1-es csat 
üz.szerződés 

6246,8091 m2 621 
fm 

34. 05449          6 132         
35. 05453          2 267         

36. 05456          6 754         
37. 05459          2 411     PD-1-9-1 343 fm 

38. 05460          3 228     PD-1-9-1-1 420 fm 
39. 05464        11 203     PD-1-8 1466 fm 
40. 05468        14 158     PD-1-6 1592 fm 

41. 05471        11 922     PD-1-4 1570 fm 
42. 05473          3 054     PD-1-2-1 561 fm 

43. 05475          8 452     PD-1-2 1247 fm 
44. 05477          2 725     PD-2 420 fm 
45. 05492               -       RA-1-0 720 fm 

46. 05512/2          5 622         
47. 05533          4 117         

48. 05536        10 100     RA-3-2 464 fm 
49. 05538          6 381     RA-3-2-1 778 fm 

50. 05591          3 371     Ü-2 2034 fm 
51. 05593        16 430     Ü-2 1500 fm 
52. 05595/2        10 303     Ü-26 1990 fm 

53. 05601          8 237     Ü-24 1257 fm 
54. 05603          9 010         

55. 05610        11 119     Ü-1   
56. 05612          7 485     Ü-16 1292 fm 
57. 05616          5 309         

58. 05620          8 488     Ü-132 1500 fm 
59. 05622          8 586     Ü-1   

60. 05623          9 021     Ü-14 1185 fm 
61. 05626          6 986     Ü-132 230 fm 

62. 05628        10 299     Ü-1   
63. 05630          6 653     Ü-131 800 fm 
64. 05631/4          2 800         

65. 05632        19 423     Ü-13  921 fm  
66. 05634          4 439     Ü-1 5150 fm 

67. 05635/2          3 862         

68. 05636          6 230     Ü-6 850 fm 

  Összesen:      457 859        



 26 

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert az üzemeltetési szerződés 
aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- ATIVÍZIG 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Megállapodások megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP projekt során létrejövő vízi 
létesítmények üzemeltetésével kapcsolatban 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a megállapodás-tervezetek a jegyzőkönyv 11. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megállapodások megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP 
projekt során létrejövő vízi létesítmények üzemeltetésével kapcsolatban. Kérdés? Aki egyetért 
az 1. számú határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 62/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Megállapodás megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP 1.3.0/09-11-2011-0025 projekt 
során létrejövő vízi létesítmények üzemeltetésével kapcsolatban 
 
62/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a megállapodás 
megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP projekt során létrejövő vízi létesítmények 
üzemeltetésével kapcsolatban tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEOP 1.3.0/09-11-2011-
0025 azonosítószámú, „Makó és térsége ivóvízminőség-javító Projekt” című projekt 
eredményeként megvalósuló víziközműveket az Alföldvíz Regionális Víziközmű-szolgáltató 
Zrt. (5600 Békéscsaba, Dobozi út 5.) részére előbérletbe adja a határozat mellékletét képező 
megállapodás szerint. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a megállapodás aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- „Makó és Térsége” Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás 
- Alföldvíz Regionális Víziközmű-szolgáltató Zrt. 
- Makó-Térségi Víziközmű Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 63/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Megállapodás megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP 1.2.0/2F-2008-0001 projekt 
során létrejövő vízi létesítmények üzemeltetésével kapcsolatban 
 
63/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a megállapodás 
megkötése az Alföldvíz Zrt-vel a KEOP projekt során létrejövő vízi létesítmények 
üzemeltetésével kapcsolatban tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEOP 1.2.0/2F-2008-0001 
azonosítószámú, Makó város és térsége (Kiszombor, Maroslele, Földeák, Apátfalva és 
Magyarcsanád) szennyvízcsatornázása és szennyvíztisztítása projekt eredményeként 
megvalósuló víziközműveket az Alföldvíz Regionális Víziközmű-szolgáltató Zrt. (5600 
Békéscsaba, Dobozi út 5.) részére előbérletbe adja a határozat mellékletét képező 
megállapodás szerint. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a megállapodás aláírására. 
 
A határozatról értesül: 
- „Makó és Térsége” Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás 
- Alföldvíz Regionális Víziközmű-szolgáltató Zrt. 
- Makó-Térségi Víziközmű Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 12. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról. Kérdés? Aki 
elfogadja a tájékoztatást, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 64/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
 
64/2014.(III. 25.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.) 2014. 
március 5-én lejárt 98.190.000,- Ft össznévértékű diszkont kincstárjegyből ismét diszkont 
kincstárjegyet vásárolt Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2014. április 16-ai lejárattal. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Csatlakozás a TeSzedd! – önkéntesen a tiszta Magyarországért akcióhoz 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a felkérő levél a jegyzőkönyv 13. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Csatlakozás a TeSzedd! – önkéntesen a tiszta 
Magyarországért akcióhoz. A Magyar Közút idén nem szervez szemétgyűjtést, javasolták, 
hogy ebben vegyünk részt. Aki egyetért azzal, hogy csatlakozzunk a TeSzedd akcióhoz, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 65/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Csatlakozás a TeSzedd! – önkéntesen a tiszta Magyarországért akcióhoz 
 
65/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a csatlakozás a 
TeSzedd! – önkéntesen a tiszta Magyarországért akcióhoz tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Országos 
Hulladékgazdálkodási Ügynökség felhívására csatlakozni kíván a 2014. május 9-11. között 
megrendezésre kerülő TeSzedd! – önkéntesen a tiszta Magyarországért akcióhoz. 
 
A határozatról értesül: 
- Országos Hulladékgazdálkodási Ügynökség 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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- Magyar Telekom Nyrt. tájékoztatója 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a tájékoztató a jegyzőkönyv 14. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Magyar Telekom Nyrt. tájékoztatója. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 66/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Magyar Telekom Nyrt. tájékoztatója 
 
66/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
veszi Szűcs Róbert, a Magyar Telekom Nyrt. Lakossági Szolgáltatások üzletág MSZI Dél-
alföldi Szolgáltatási Központ osztályvezetőjének tájékoztatóját a melléklet szerint. 
 
A határozatról értesül: 
- Szűcs Róbert osztályvezető, Magyar Telekom Nyrt. Lakossági Szolgáltatások üzletág 
   MSZI Dél-alföldi Szolgáltatási Központ 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési munkáinak elvégzése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete/ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkáinak elvégzése. Több utcát kivettünk a REMIX-ből és sima aszfaltozást kapna. Az a 
kérdés, hogy ha útalapot csináltatnánk, 11.794 m2-ről lenne szó, de ami lehetőséget ad 
nekünk, a kivett REMIX-es mennyiség 6.212 m2, erre van fedezet, 5.582 m2 elmaradna. El 
kellene dönteni, hogyan járjunk el. A másik, hogyha erre a testület biztosítja a fedezetet, akkor 
elindul egy eljárás, azt a szerződést a társulás, amit megkötött a kivitelezővel, azt csökkenteni 
kell műszaki tartalom miatt, és el kell indítani egy új közbeszerzési eljárást. A társulás fogja 
indítani. Nem lehet ebből útalapra áttenni pénzt azért, mert nincs útalap készítés abban a 
szerződésben. Bonyolult eljárási móddal jutunk el a végére. Ezt végig fogjuk csinálni, ha a 
testület úgy dönt. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ahol lehet, mindenhol elkészíttetném az útalapot. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ott, ahol nem fizettek be semmit, és most útalapot csinálunk? 
Valamilyen szinten úgy érzik majd, hogy megkapták az utat. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Hogyha elkészül az útalap és lesz erre valamiféle lezárás, 
aszfaltozás, akkor a hozzájárulást befizetheti. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az a véleményem, hogy azokban az utcákban, ahol eddig nem 
tudtak összefogni vagy nem csinálták, és ott elkészül az útalap, soha nem fognak ezért fizetni. 
A község 80 %-ában van szilárd útburkolat, a község 80 %-a becsülettel kifizette, a 20 % 
nevet a 80 %-on. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem teljesen így fogom fel. Nem biztos, hogy nevet, lehet abból 5 
%, mert cserélődtek a lakosok és a felfogásuk. Szerintem is, ha később egy aszfaltréteg 
kerülne rá, akkor fizessenek. Most az aszfaltozás hatalmas költség lenne. A faluban 
összességében majdnem azt jelentené, hogy szilárd útburkolat lenne.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Maradéktalanul jó lenne, ha mindenhol meg lenne csinálva az 
összes utca. A falu összes pénzéből biztosítanánk olyanoknak, akik még annyit sem csináltak, 
lehet, hogy saját maga előtt rendbe tette volna az utat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Amikor készültek az utak, ott is volt, aki nem járult hozzá, kötelezni 
kellett.  
 
Bacsa György alpolgármester: Most meg egyetlen egy sem fog fizetni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem azt mondtam, hogy nem kell. Nagyon jó lenne. De legalább 
például 5.000,- Ft-ot fizessenek. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az útalaphoz kellene bizonyos összegű hozzájárulás. Ha van erre 
lehetőség egyáltalán. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem sokat jelentene összességében. Az összes többi nem úgy 
érezné, hogy csak most úgy megkapták. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Van-e arra lehetőség, hogy pénzt kérjünk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehetni lehet. Ha a képviselő-testület végigmegy minden 
érintett utcán, és nagyon gyorsan megcsinálják, akkor lehet, akkor van útalap. Ezt nagyon 
gyorsan kell megcsinálni, mert építenék az utakat. Nyilatkozatokkal végig kellene menni az 
utcákban, mert a szerződést módosítani kell, ha ez nem jön össze, akkor nincs útalap, ki kell 
válogatni még utcákat, ahová aszfaltot lehet tenni, mert a REMIX-et mindenképpen hagyjuk 
el és tegyük át aszfaltba. Ez a pénz a REMIX-re tényleg felesleges, akkor meg kell nézni, 
hova lehet rákölteni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez abban az esetben él, ha hozzájárulást kérünk az útalaphoz. Az a 
gond, hogy a hozzájárulás mértéke nagyon kevés lenne a teljes költséghez képest.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ebben erkölcsi a hozzájárulás, mert amikor 27.000,- Ft-ot 
szedett az önkormányzat, azok is csak fillérek voltak. Ahhoz, hogy jelentős legyen, még a 
sűrűn lakott utcánál a 100.000,- Ft sem jelentene semmit. Ha ezt vállalja a testület, ki lesz 
írva, hogy azokban az utcákban ki lakik, és végig tudják járni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az nem fog működni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Itt van 6 fő a testületben, nem túl sok feladat, úgy gondolom. 
Kisgazda, Rozmaring, Tiborc, Táncsics Mihály, Kürt, Petőfi utca egy része, Arany, Jókai, 
Szabadág, Nagybokori, Viola, Árpád, Munkás és a Károlyi utcát érinti.  
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor is a lakosság önkéntes hozzáállásával volt. Ezt ki lehet 
hirdetni, álljanak össze és kész. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Arra nincs idő. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs idő erre, mert dolgozni kell rajta. Az biztos, hogy 
óriási nagy az igény, hogy ezek az utcák kerüljenek jobb állapotba. A másik, hogy ezt most 
meg tudnánk csinálni. Javaslat? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha az a döntés születik, akkor vállalom, hogy végigjárom az 
utcákat, ha így kell megoldani. 
 
Bacsa György alpolgármester: Elvállalok én is utcát, nem erről van szó, csak ez az egész egy 
nonszensz az én megítélésem szerint. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem azon vagyok, hogy ne legyen, nagyon jó lenne.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az egész falunak jobb, ha minden utca járható, nem kell kerülgetni, a 
forgalom nem összpontosul egy-egy utcára. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Miután az idő nagyon sürget, ezért mertem javasolni a 
képviselő-testületnek a hathatós feladatellátását, hogy ebben most akkor utcánként kimenni 
tájékoztatást adni, hogy van rá egy hét, ha egy hét után kicsúsznak, nincs útalap abban az 
utcában. Ezt másként nem lehet. Abban gondolkodtam, ha kerül rá aszfalt, akkor befizetik 
hozzá az önrészt. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Soha nem kerül oda aszfalt, nem lesz rá pénz. Véleményem szerint, 
ha valaki ezelőtt befizette a pénzt, jogosan kér mindent, hogy állítsuk vissza a legjobb 
tudásunk szerint és a legjobb lehetőség szerint. Ott, ahol nem tettek érte és azóta sem, még 
nem is tették rendbe, hogy egy kicsit elgereblyézzék, mindig csak várják, hogy rendben 
legyen. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez az útalap olyan lehetőség, ami ugyanúgy, mint az aszfalt, nem jön 
még egyszer vissza, csak nagyon sokára. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre lenne egy hét, hogy nyilatkozzanak. Utána meg kell 
nyitni a számlákat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Ismét az a probléma, hogy hány százaléknál valósul meg. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Itt már nincs ilyen, csak lépjen be. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem, 67 %-ot el kell érni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha nincs meg a 67 %, akkor nem lehet a többieket kötelezni.  
 



 32 

Gazsi Gábor képviselő: A maradék kötelezhető és utána behajtható? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A társulás nem jött létre, mert ha nagyon nézzük, hogy lehet 
kötelezni, nincs is társulás, a másiknál van társulás.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Az első változatot javaslom, az útalap kiépítését. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt olyan javaslat, hogy szedjünk hozzájárulást. Aki egyetért 
azzal, hogy hozzájárulás megfizetésével valósítsuk meg, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 4 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki azzal ért egyet, hogy hozzájárulás megfizetése nélkül 
valósítsuk meg, a határozati javaslatnak megfelelően, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen és 2 nem szavazattal meghozta 67/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett 
kiegészítő útépítési munkái tárgyú 220/2013.(IX. 24.) KNÖT határozat módosítása 
 
67/2014.(III. 25.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
nagyközség tervezett kiegészítő útépítési munkáinak elvégzése tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Makó és Térsége 
Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési munkái 
tárgyú 220/2013.(IX. 24.) KNÖT határozatát akként módosítja, hogy a jelen határozat 
mellékletét képező 1. és 2. mellékletben megjelölt utcákat érintően ért egyet a Makó és 
Térsége Szennyvízcsatornázási projekt – Kiszombor nagyközség tervezett kiegészítő útépítési 
munkáinak elvégzésével. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a projekt által nem fedezett 
útépítési munkák - útalap kiépítése - elvégzéséhez az önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében diszkont kincstárjegy értékesítésének terhére 20.932.500,- Ft összegű 
többletforrást biztosít. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Ortutay Miklós projektmenedzser 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Fedett pihenő engedélyezési tervének elkészíttetése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
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/Az árajánlat a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igaz Mihály tervezőt kerestem meg, 180.000,- Ft + Áfa 
összegért készítené el a kiülőre vonatkozóan a tervet.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Miért kell oda terv? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Építési engedélyköteles.  
 
Bacsa György alpolgármester: Panyor István lehet, javasolni fog másik tervezőt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor most ezt levesszük napirendről, ettől függetlenül 
engedélyköteles. 
 
 
- Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A megbízási szerződés tervezete, az árajánlat, a szakértői vélemény a jegyzőkönyv 17. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A kerékpárúttal kapcsolatban a nyomvonal magántulajdont, 
vasúti tulajdont és közútkezelői tulajdont is érint. Ezt rendezni kell, ebben tettem lépéseket. 
Dr. Ollé György ügyvéd úrral beszéltem és miután a magántulajdonú terület tulajdonosa 
Nyíradonyban él, ügyvéd úr a múlt héten vállalta, hogy felkeresi a tulajdonost. Meg kell bízni 
az ügyvéd urat, hogy ebben eljárjon. A földtörvény alapján az adásvételi szerződést majd ki 
kell függeszteni 60 napra. Értékbecslőt is megkerestünk, 400-450.000,- Ft közötti összegben 
állapította meg az ingatlan értékét. 40.000,- Ft + Áfa szakértői díj ellenében készíti el az 
értékbecslést. Három dologban kell dönteni. Az első, hogy meg kívánja-e vásárolni a 
képviselő-testület ezt a földterületet, valamint meg kell bízni az ügyvédet és az értékbecslőt. 
Az értékbecslésben szereplő ár az átlagos földárak közelében mozog, de biztos, hogy látták, 
hogyan néz ki az a földterület. Ezt rendeznünk kell, ahhoz, hogy kerékpárutat tudjunk építeni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Hajlandó eladni, elfogadja ezt az árat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igen, a 400.000,- Ft-ot. Vannak költségeink: értékbecslő, 
ügyvédi költség és lesz még a végén, amihez nincs árajánlatunk, a földmérőé. Meg kell 
rajzoltatni a kerékpárút nyomvonalát és annak a padkarészét, azt ki kell vonatni a termelésből. 
Ennek lesz még kivonási költsége is a földtörvény alapján. Van egy olyan része, ami szántó, 
az nem lesz olcsó, mert ha aranykoronánként 180.000,- Ft, 1 millió Ft körüli összeg lesz. A 
többinél nádas van, annak az aranykorona értéke biztos nagyon alacsony, de ki kell vonattatni 
szabályosan, rajzok alapján a termelésből.  
 
Bacsa György alpolgármester: Át kell minősíttetni nádasnak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Át lehet minősíteni legelőnek, de ettől függetlenül az 
aranykorona értéke határozza meg. 
 
Bacsa György alpolgármester: Rendben van, de marad az aranykorona értéke. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aranykoronánként 180.000,- Ft. 
 
Bacsa György alpolgármester: A szántónak, a legelőnek és a nádnak is 180.000,- Ft? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha aranykoronában van megállapítva a díj, akkor ugyanannyi 
marad az aranykorona értéke. Nem tudom, majd jön Tóth Imre földmérő és meg fogjuk 
beszélni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Lehet, hogy olcsóbb lenne. Az előbb az lett volna a 
javaslatom, hogy teljesen mindegy mennyibe kerül, ezt meg kell csinálni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Körbe fogjuk járni a járulékos költségeket. Ha lehet, előtte 
átminősítjük, lehet úgy kevesebb lesz a művelési ágból történő kivonás költsége.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A MÁV még nem szólt ebbe bele? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Még nem, mert nem kerestük meg. Területet is akarunk a 
MÁV-tól használatba venni, az lesz még egy nagy feladat. Építési engedélye lejár közben, 
annak kérni kell a hosszabbítását, nagyon sok dolgot kell egymás mellett csinálni a kerékpárút 
ügyben. Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy megbízzuk Dr. Ollé György ügyvéd urat, hogy az 
ingatlan adásvétele ügyében Kiszombor Nagyközség Önkormányzata képviseletét ellássa 
100.000,- Ft + Áfa megbízási díj ellenében, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 68/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan – ügyvédi megbízás az ingatlan 
adásvétele ügyében 
 
68/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza Dr. Ollé György 
ügyvédet (6722 Szeged, Gutenberg u. 3. mfsz. 3.) azzal, hogy a Kiszombor, külterület 
05660/3 hrsz-ú ingatlan adásvétele ügyében Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
képviseletét ellássa 100.000,- Ft + Áfa megbízási díj ellenében. 
 

A Képviselő-testület a képviseletre vonatkozó megbízási szerződést a melléklet szerinti 
tartalommal jóváhagyja és felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert annak aláírására. 
 

A Képviselő-testület a megbízási díj fedezetét az önkormányzat 2014. évi költségvetésében 
diszkont kincstárjegy értékesítése terhére biztosítja.  
 

A határozatról értesül: 
- Dr. Ollé György ügyvéd 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy bízzuk meg a Regő Építési, 
Ingatlanforgalmi Szakértői és Egészségügyi Szolgáltató Kft-t 40.000,- Ft + Áfa összegért az 
értékbecslés elkészítésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 69/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan – megbízás értékbecslés készítésére 
 
69/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor, külterület 
05660/3 hrsz. alatt elhelyezkedő szántó művelési ágú ingatlannal (a továbbiakban: ingatlan) 
kapcsolatban – a mellékelt szakértői vélemény készítésére vonatkozó árajánlat alapján - az 
értékbecslés elkészítésével a Regő Építési, Ingatlanforgalmi Szakértői és Egészségügyi 
Szolgáltató Kft-t (6753 Szeged, Kapu köz 7. képviseli: Sári János ügyvezető igazgató) bízza 
meg bruttó 50.800,-Ft szakértői díj ellenében. 

 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az ingatlanra 
vonatkozó értékbecslés elkészítésével kapcsolatban a szakértővel megkötendő szerződést írja 
alá. 
 
A Képviselő-testület a megbízási díj fedezetét az önkormányzat 2014. évi költségvetésében 
diszkont kincstárjegy értékesítése terhére biztosítja.  
 
A határozatról értesül: 
- Sári János ügyvezető igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki elfogadja az értékbecslésben szereplő összeget és 
egyetért azzal, hogy 400.000,- Ft összegért meg kívánjuk vásárolni a földterületet, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 70/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan – adásvételi szerződés megkötése 
 
70/2014.(III. 25.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
külterület 05660/3 hrsz-ú ingatlan tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
magántulajdonban lévő Kiszombor, külterület 05660/3 hrsz-ú szántó művelési ágú 5.338 m2 
terület nagyságú ingatlant (a továbbiakban: ingatlan) közérdekű célból, kerékpárút létesítése 
érdekében meg kívánja vásárolni – a Sári János építésügyi és ingatlanforgalmi igazságügyi 
szakértő ingatlanforgalmi szakértői véleményében meghatározott - 400.000,- Ft vételáron. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az ingatlan 
tulajdonjogának Kiszombor Nagyközség Önkormányzata javára történő megszerzése 
érdekében az adásvételi szerződést Kiszombor Nagyközség Önkormányzata – mint vevő – 
nevében és képviseletében eljárva aláírja. 
 
A Képviselő-testület a vételár összegének fedezetét az önkormányzat 2014. évi 
költségvetésében diszkont kincstárjegy értékesítése terhére biztosítja.  
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Ollé György ügyvéd 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési 
tervének elfogadása. 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 

              polgármester            jegyző 
 
/Az előterjesztés és a közbeszerzési terv a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre 
vonatkozó közbeszerzési tervének elfogadása. Amennyiben szükséges, majd módosítjuk. 
Kérdés? Aki elfogadja a közbeszerzési tervet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 71/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési terve 
 
71/2014.(III. 25.) KNÖT h 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre vonatkozó közbeszerzési terve tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 
közbeszerzésekről szóló 2011. évi CVIII. törvény 33. § (1) bekezdése alapján elkészített - 
jelen határozat mellékletét képező - 2014. évi éves összesített közbeszerzési tervét 
(továbbiakban: közbeszerzési terv). 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának 2014. évre szóló közbeszerzési terve a határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb kérdés, észrevétel? 
Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 
 


